
 

کاهش دبی رودخانه های لرستان
گفت:   لرستان،  شرکت  آب  منابع  پایه  مطالعات  مدیر 
کاهش و شکل بارش در سال آبی جاری نسبت به دوره 
آماری بلند مدت باعث شده است که منابع آب زیرزمینی 
کاهش مواجه  و آبدهی رودخانه های استان همچنان با 
گردند بطوری که متوسط دبی اندازه گیری شده رودخانه های 
استان در دی ماه سال آبی جاری نسبت به سال گذشته 
حدود 17درصد و نسبت به طول دوره آماری حدود 61درصد 
کاهش داشته اند. مظفر زیودار در گفت وگو با خبرنگاران، 
افزود: متوسط دبی اندازه گیری شده رودخانه های سرشاخه 
کرخه واقع در استان لرستان در دی ماه سال آبی جاری 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود 13 درصد و نسبت 
به طول دوره آماری حدود 61 درصد کاهش داشته است. 
مدیرمطالعات پایه منابع آب شرکت لرستان ادامه داد: دبی 
رودخانه کشکان در محل پلدختر در دی ماه سال جاری 
حدود 15 مترمکعب برثانیه بوده که نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته )18 مترمکعب برثانیه( حدود 13 درصد و نسبت 
به طول دوره آماری )43 مترمکعب برثانیه( حدود 64 درصد 
کاهش داشته است. مدیر مطالعات پایه منابع آب استان 
ابراز داشت: متوسط سطح آب زیرزمینی محدوده های بیلان 
استان در دی ماه سال 1402 نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته حدود 0.3 مترکاهش داشته است که معادل حجمی 
حدود  15 میلیون متر مکعب است. مدیر دفتر مطالعات 
کید کرد: برای جلو گیری یا  پایه منابع آب شرکت لرستان تا
کند کردن روند کاهش آبهای زیرزمینی علاوه بر صرفه جویی 
، تدابیر لازم برای تغییر الگوی کشت و شیوه آبیاری در نظر 

گرفته شود.

توسعه کشت پنبه در گلستان
به گزارش ایلنا، بیش از 50 درصد کشت پنبه در بخش های 
جنوبی استان گلستان صورت می گیرد و مسئولان استانی 
باید اقداماتی انجام دهند که توسعه کشت پنبه به سمت 
مناطق شمالی گلستان برود. چرا که پنبه را جایگزینی مناسب 
برای کشت شالی در استان معرفی کرده اند. مسئولان استانی 
در تلاش هستند که کشت پنبه در استان را رواج دهند ولی تا 
زمانی که مشکلات پنبه کاران برطرف نشود و یارانه مستقیم به 
کشت پنبه اختصاص داده نشود، توسعه این کشت در گلستان 
بعید به نظر می رسد. عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی گرگان در این باره به ایلنا اظهار 
کرد: سومین همایش بین المللی دانش، صنعت و تجارت پنبه 
سوم و چهارم دی ماه 1402 در گرگان برگزار شد. به دلیل شرایط 
مناسب آب و هوایی کیفیت پنبه تولیدی در ایران و مخصوصا 
استان گلستان  در مقایسه با دیگر کشورها بالاتر است و کشت 
پنبه و فروش پنبه همواره باید دغدغه جدی وزارت جهاد 
کشاورزی باشد. رئیس اداره پنبه و دانه های روغنی جهاد 
کرد: طی  گفت وگو با ایلنا اظهار  گلستان هم در  کشاورزی 
سال جاری کشاورزان حدود 15 هزار هکتار از اراضی گلستان 
را به کشت پنبه اختصاص دادند و به دلیل کمبود بارش و 
ع حتی به برداشت  خشکسالی که داشتیم، یک سری مزار
هم نرسید. علی موسی  خانی ادامه داد: کشاورزان گلستانی 
حدود 20 تن وش پنبه به کارخانجات تحویل دادند و فقط ۹ 
ک کنی در استان مشغول به فعالیت هستند.  کارخانه پنبه پا
ک کنی وش پنبه را به صورت توافقی از 28  کارخانجات پنبه پا

هزار تومان تا 34 هزار تومان از کشاورز خریداری کردند.

آینده اقتصادی قزوین چگونه خواهد بود
گفت: در حال حاضر در استان قزوین  استاندار قزوین 
اتفاقات خوبی در زمینه حمایت از تولید انجام می شود و 
سرمایه گذاری های خوبی در بخش های مختلف صنعتی، 
کشاورزی، خدماتی، بهداشت و درمان در حال انجام است و 
می تواند آینده استان را درخشان تر و شکوفاتر از وضعیت فعلی 
کند. محمد مهدی اعلایی در نشست کارگروه اقتصادی، اشتغال 
و سرمایه گذاری استان قزوین گفت: یکی از عمده ترین مطالبات 
مردم در شرایط فعلی موضوعات اقتصادی است و یکی از الزامات 
برای اثرگذاری در این حوزه توجه به رشد و توسعه ظرفیت های 
اقتصادی است. استاندار قزوین افزود: اقتصاد به معنای 
پرداخت تسهیلات و موارد مشابه این موضوع نیست و در این 
جلسه باید موضوعات کلان و سیاست گذاری های مسیرهای 
ح شود. او با اشاره به اینکه بخشی از  توسعه ای استان مطر
فعالیت های اقتصادی برکات غیراقتصادی هم دارد، اضافه 
کرد: با حمایت های بخش بانکی استان در تامین تجهیزات 
تشخیصی حوزه بهداشت و درمان، سرمایه گذاری های خوبی 
در این حوزه انجام شده است و منجر به افزایش رفاه و آسایش 
مردم شده است و مردم دیگر نیاز نیست برای تشخیص برخی 

از بیماری های خود به تهران بروند.

موتورسیکلت
تردد موتورسیکلت باید در پیاده رو باشد یا خیابان؟! آیا 
مسئول این قضیه نیروی انتظامی است یا شهرداری. مسئول 
حفظ امنیت جان شهروندان چه کسی است. چرا ماموران 

راهنمایی و رانندگی پیگیر مستمر این قضایا نمی شود. 
یک شهروند از تهران

افزایش آلودگی هوا
روزبه روز خودروها در سطح شهر افزایش می یابد و از 
طرفی اقدام عاجلی هم از سوی مسئولان برای رفع آن صورت 
نمی گیرد. به عنوان یك شهروند از مسئولان ذی ربط تقاضا 
دارم برای کاهش آلودگی هوا در تهران اقدام موثری صورت 
دهند تا افراد کمتر در معرض خطر و آسیب قرار بگیرند و 
دوباره بتوانیم آسمان آبی را در پایتخت داشته مشاهده 
کنیم و تعطیلی های پی در پی در تهران را حداقل امسال 

شاهد آن نباشیم؟!
کبری از تهران  ا

مسکن  بازار  کارشناسان  ملی:  آرمان 
می گویند از اسفند همین سال با افزایش 
ملموس و قابل توجه مسکن مواجه خواهیم 
قیمت های  میزان  دیگر  طرف  از  بود. 
سرسام آوری که همین الان هم با افزایش 
مواجه شده اند گویای وضعیت بسیار بد 
مسکن در سال آینده برای مردم خواهد 
بود و این افزایش قیمت هم شامل حال 
باید  دیگر  که  می شود  خانه  خریداران 
عطای آن را به لقایش ببخشند هم شامل 
در  خصوصا  ایران  در  مستاجران.  حال 
سال های اخیر که با افزایش روزانه قیمت ها 
مواجهیم با پول خرید یک خانه در چند 
ماه بعد نمی توان یک اتومبیل هم خرید و 
با پولی که با خرید اتومبیل نگه داشته اید 
گوشی موبایل بخرید!  شاید بتوانید یک 
که معلوم است؛  وضعیت مستاجران هم 
چند سالی است که تهران جابه جا شده 
گاهی  و این را دیگر همه می دانند. برای آ
گر مستاجر نباشید می توانید سری  بیشتر ا
به بنگاه های معاملات ملکی زده و ببینید 
با پولی که در سال جاری جایی را اجاره و یا 
رهن کرده اید دیگر نمی توانید نه تنها در آن 
خانه که در آن محل و منطقه باشید و باید 
چند منطقه نزول کنید؛ به این ترتیب است 
که می گوییم شهر جابه جا شده؛ مردمی 
؛  که از مناطق بالای شهر به تدریج به مرکز
از مرکز به جنوب و بعد هم به حاشیه شهر 
رانده می شوند.  یکی از صاحبان بنگاه های 
معاملات ملکی که در مناطق مرکزی تهران 
به فعالیت مشغول است به »آرمان ملی« 
می گوید که این پدیده کوچ مستاجران چند 
سالی است که شدت بیشتری گرفته است. 
نکته اینکه افرادی که سال ها در یک محله 
زندگی کرده، بچه دار شده و خو گرفته اند 
حالا باید بنا به پولی که دارند به یک منطقه و 
محله ای دیگر با فاصله بسیار با محل زندگی 
اولیه خود بروند و چون حقوق این افراد 
زیاد نمی شود، سال بعد هم باید این کار 
را تکرار کرده و به محله ای پایین تر بروند و 
این تداخل فرهنگی و سبک زندگی همین 
طور برای افراد تکرار شده و علاوه بر اینکه 
می تواند آسیب زیادی به آن ها وارد کند، 
زمینه درگیری و عدم سازش افراد در محلات 

را هم به دنبال داشته باشد.  جامعه شناسان 
و روانشناسان معتقدند سکونت دائم در یک 
منطقه به افراد هویت و اصالت می دهد و این 
در شکل گیری شخصیت افراد و هویت و نگاه 
آنها به آینده بسیار اثرگذار است.  یکم اسفند 
خبری از افزایش قیمت مسکن در مناطقی 
از تهران منتشر شد و بر اساس آن، متوسط 
قیمت پیشنهادی فروشنده ها برای هر متر 
مربع آپارتمان مسکونی در منطقه یک به 
18۹ میلیون و 500 هزار تومان رسیده و این 
مقدار در چهار منطقه دیگر پایتخت از حد 
کرده است. یک  100 میلیون تومان عبور 
کارشناس مسکن هم، گفت: به طور حتم در 
اسفندماه قیمت خانه با افزایش ملموسی 
کساییان،  محمدرضا  می شود.  مواجه 
تحلیلگر بازار مسکن، در روزهای اخیر پیش 
بینی تلخی از قیمت مسکن داشت و گفت: 
هر ساله به جهت سیاست های انبساطی 
و انقباضی دولت، قیمت تمامی اجناس 
و بازارهای مالی، یک ثبات نسبی را تجربه 
می کند و شیب ملایمی دارد، اما در آستانه 
سال نو، این نوع سیاست ها تاثیر خود را بر 
تمامی بازارها اعم از خودرو، ارز، سکه، طلا و 
مسکن می گذارد و در چنین شرایطی رشد 
نرخ ها اجتناب ناپذیر است.  او توضیح داد 
که قیمت ساخت هر متر مسکن ملی حدودا 
4 میلیون بود و الان به متری 10 میلیون تومان 
رسیده و این رقم به طور قطع تا 15میلیون 
گفته  تومان نیز افزایش پیدا می کند.  به 
کساییان، در این میان مردم باید زیان های 
زیادی را متحمل شوند و مسلما خبری نیز 
از سود و منفعت برای متقاضیان نخواهد 
بود؛ بنابراین با به طول انجامیدن ساخت 
واحدهایی نظیر نهضت ملی مسکن و با 

، هزینه تمام  توجه به تورم موجود در کشور
شده ساخت و ساز برای مردم سنگین تر 

می شود. 
به  مربوط  خالی  خانه های  بیشتر   

ارگان ها و نهادهاست!
اما حتما لابه لای اخبار گرانی قیمت خانه، 
چیزی هم از شمار بالای خانه های خالی 
شنیده اید؛ آنچه بر طبقاتی بودن جامعه و 
ضد و نقیض بودن اوضاع و احوال شهروندان 
کساییان، تحلیلگر بازار  صحه می گذارد.  
مسکن در خصوص مالیات بر خانه های 
خالی و موضع گیری اخیر مجلس در این 
ارتباط به گسترش نیوز گفت: همواره بحث 
قانون گذاری  امر  بر  پیگیری،  و  نظارت 
ارجحیت داشته و درباره موضوع مالیات 
بر خانه های خالی نیز این مطلب مصداق 
یک  قانون گذاری  هنگام  دارد.  جدی 
موضوع مهم و جهت اجرایی سازی آن، 
وارد  نظارتی  دستگاه های  تمام  بایستی 
عمل شوند و در ساماندهی و عملیاتی کردن 
کارها کمک کنند.  به گفته او: با وجود این 
میزان خانه های خالی در کشور و احتکار 
این واحدهای مسکونی، به نظر می رسد 
که تیغ دستگاه های نظارتی به تیزی سابق 
نیست؛ زیرا بیشتر این واحدها در بانک ها 
قرار دارد تا زمانی که وضعیت نظارتی کشور 
سر و سامان نگیرد، وضع این گونه مالیات ها 
نمی تواند چاره ساز باشد و شرایط آشفته 
بازار مسکن را بهبود ببخشد. کساییان در 
پیوند با پیش بینی قیمت مسکن تا پیش 
از سال جدید هم توضیح داد تا زمانی که به 
کلان اقتصادی بی توجهی  شاخص های 
گسیخته مهار نشود،  شود و تورم افسار 
گزیر به شمار  افزایش بهای خانه امری نا

می رود. تورم 46 درصدی بدون تردید گریبان 
بازار مسکن را خواهد گرفت و به طور حتم در 
اسفندماه قیمت خانه با افزایش ملموسی 
مواجه می شود.  در خصوص مالیات بر 
خانه های خالی، بد نیست این خبر جدید از 
مجلس را یادآوری کنیم که طبق اعلام رئیس 
کل سازمان امور مالیاتی کشور، 110 هزار خانه 
لوکس در سال 1402 فقط در شهر تهران و با 
کمک شرکت های دانش بنیان شناسایی 
که از طریق پیامک به اطلاع  شده است 
مالکان آن می رسد.  به گفته محمدهادی 
سبحانیان، 43 هزار خانه لوکس در سال 
1401 در کل کشور شناسایی شده همچنین بر 
اساس اعلام سازمان امور مالیاتی کشور رقم 
3۹0 میلیارد تومان برای عملکرد سال 1400 
و هزار و 100 میلیارد تومان برای عملکرد 1401 
مالیات بر خانه های مجلل و لوکس محاسبه 

شده است. 
   ساخت وسازهای پرابهام چینی

در نهایت بد نیست یادی هم از ساخت های 
چین کنیم که در سال های اخیر نام شان در 
حوزه های مختلف از جمله ساخت و تولید 
وسایل حمل و نقل عمومی نظیر اتوبوس و 
مترو و حالا مسکن بر زبان ها می چرخد.  این 
در حالی است که برخی کارشناسان، آن را 
بزرگ ترین معضل ساخت مسکن می دانند. 
مهدی سلطان محمدی، کارشناس بازار 
مسکن درباره ساخت مسکن در پایتخت 
به کمک شرکت های چینی و پیامدهای 
این اتفاق گفته: ساخت و ساز در کشور به 
یاری شرکت های خارجی نمی تواند اثرات 
ملموسی بر بازار مسکن ما داشته باشد. 
منطق استفاده از چینی ها در این ماجرا 
برای من قابل درک نیست و مسئولان نیز 
هنوز توضیحات باورپذیری در پیوند با این 
موضوع ارائه ندادند.  این کارشناس بازار 
که متوجه علت ورود  گفته است  مسکن 
چینی ها به ایران نمی شود؛ مگر اینکه بحث 
تامین مالی در میان باشد که در آن صورت 
می توان جنبه های این موضوع را از زوایای 
مختلف مورد بررسی و ارزیابی قرار داد. در 
حال حاضر مقوله تامین مالی را می توان 
بزرگ ترین معضل ساخت مسکن قلمداد 

کرد. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

با توجه به گرانی قیمت مسکن نگاهی به آسیب های ناشی
 از مصائب مستاجری انداختیم

پدیده کوچ مستاجران تهرانی

 سدها۲0 درصد آب را 
مهار می کنند

یک کارشناس حوزه آب اظهار داشت: 
به طور متوسط 60 درصد آبی که در کشور 
به مصرف می رسد از منابع زیرزمینی و 40 
درصد سطحی است و سدها فقط 20 درصد 
از این 40 درصد آب های سطحی را مهار 
کرده اند، درواقع نقش سدها در مدیریت 
منابع آب ایران 20 درصد است. به گزارش 
ایلنا، محمدابراهیم رئیسی در ارزیابی نقش 
سدها در تامین آب در شرایط خشکسالی 
اظهار داشت: سدها اهداف مختلفی دارند و 
به منظور تامین آب مورد نیاز برای کشاورزی، 
ک،  تامین آب شرب و صنایع، تولید برق پا
کنترل سیل مورد استفاده قرار می گیرند 
هستند.  چندمنظوره  نیز  آنها  از  برخی  و 
در خصوص موضوع سدها ابتدا باید لزوم 
مدیریت آب بررسی شود، در این الزام حتما 
احداث سدها یکی از روش های مدیریت 
منابع آب خواهد بود که در همه جای جهان 
هم از آن استفاده می شود به خصوص در 
کشوری است که مقدار بارش کم و در حد 
متوسط 250 میلی متر و توزیع زمانی بارش 

هم ناموزون است. 

1۴ میلیون نفر کاربر »رادار گیم« 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
بیش از 14 میلیون نفر در حال استفاده از 
کثر آنها از  سرویس »رادار گیم« هستند که ا
ع پور  این سرویس رضایت دارند. عیسی زار
در حاشیه جلسه هیات دولت اظهار داشت: 
بازی های  محتوای  هم  سامانه  این  در 
پرمخاطب مورد تایید نهادهای فرهنگی را 
در داخل کشور میزبانی می کنیم، هم ابزاری 
را طراحی کردیم که میزان تاخیر بازی را به 
مراتب تا 30 درصد کاهش بدهند که تجربه 
ع پور تصریح  کاربری شان بهبود پیدا کند.  زار
کرد: این مسیر را برای اقشار مختلف دنبال 
می کنیم. در گذشته نیز سامانه های دیگری 
برای مقابله با تحریم به ویژه ابزارهایی برای 
کشور  متخصصان  نیاز  مورد  سایت های 
راه اندازی شد و امید است روز به روز تجربه 

عمومی کاربران بهتر شود. 

خشکسالی  از ۳0 سال قبل 
تشدید شده

با  هواشناسی  سازمان  مسئول  مقام 
بیان »خشکسالی های ایران طولانی تر و 
شدیدتر شده است« گفت: بررسی ها نشان 
می دهد روند خشکسالی ها از 30 سال قبل 
تشدید شده است. به گزارش تسنیم، احد 
وظیفه رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت 
هواشناسی  سازمان  خشکسالی  بحران 
گرمایش جهانی و افزایش  کرد: با  اظهار 
مخرب  رویداد های  می رود  انتظار  دما، 
مانند خشکسالی ها سریع تر آغاز شود و از 
شدت و گستره و فرکانس رخداد بالاتری 
نسبت به گذشته برخوردار شود. او افزود: 
اقلیم  گفته می شود تغییر   اینکه در دنیا 
مناطق خشک را خشک تر و مناطق مرطوب 
مرطوب تر می کند، حرف دقیقی نیست و 
نمی تواند برای همه جا صادق باشد، اما 
کنون در کشور ما درست از آب  متاسفانه تا
درآمده است.  او ادامه داد: خشکسالی های 
ایران نسبت به گذشته طولانی تر و شدیدتر 
شده و تقریبا با یک شاخصی که ترکیب دما و 
بارش است به نام SPEI روند خشکسالی ها 

از سه دهه پیش تشدید شده است. 

 وانتی های سیار از تهران 
جمع می شوند

حریم بان  شهربان  شرکت  عامل  مدیر 
شهر تهران از جمع آوری وانتی های سیار از 
سطح مناطق 22 گانه تهران از 15 اسفندماه 
خبرداد. به گزارش برنا، مسعود رنجبریان 
مدیر عامل شرکت شهربان حریم بان شهر 
تهران در نمایشگاه مطبوعات گفت: طی 
گانه شهر تهران  هماهنگی با مناطق 22 
از 15 اسفند وانتی های سیار را از سطح 
مناطق 22گانه جمع آوری می کنیم. او با 
کلونی های اصلی سد معبر را  بیان اینکه 
گفت: وانتی ها را به  کرده ایم،  شناسایی 
نظر  در  ساماندهی  برای  که  مکان هایی 
گرفته ایم منتقل خواهیم کرد و برخی هم 
گفته رنجبریان،  به پارکینگ می روند. به 
بسیاری از این وانتی ها بالای 10میلیون 
تومان جریمه دارند و باید بر اساس قانون 

به پارکینگ منتقل شوند. 

آبِ تهران سهمیه بندی 
نمی شود

گفت: تهران  مدیر عامل آبفای تهران 
در حال سپری کردن سومین سال خشک 
اما خوشبختانه  به صورت متوالی است 
اقداماتی صورت گرفته است که در تابستان 
با مشکل مواجه نخواهیم شد.  به گزارش 
، محسن اردکانی در رابطه با بحران آب  مهر
در تهران گفت: تهران در حال سپری کردن 
متوالی  صورت  به  خشک  سال  سومین 
صورت  اقداماتی  خوشبختانه  اما  است 
گرفته است که در تابستان با مشکل مواجه 

نخواهیم شد. 

توسعه  و  برنامه ریزی  دفتر  مدیرکل 
اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان 
با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 120 
مرکز همسان گزینی از ما مجوز دریافت 
کرده و در حال فعالیت هستند، اعلام کرد: 
ما به هیچ سایتی مجوز نمی دهیم بلکه 
کز مجوز ارائه می کنیم، البته این  به مرا
کز می توانند دارای سایت هم باشند. به  مرا
گزارش ایسنا، مهدی متقی فر درباره فعالیت 
کرد: طبق  سایت های همسریابی بیان 
تبصره ماده 37 قانون جوانی جمعیت، ما 
کز همسان گزینی  متولی صدور مجوز مرا
یا فعال در انتخاب همسر هستیم و این 
کار را از سال 1401 آغاز کرده ایم. متقی فر با 
بیان اینکه در حال حاضر بیش از 120 مرکز 
همسان گزینی از ما مجوز دریافت کرده و 
در حال فعالیت هستند، تصریح کرد: ما 
به هیچ سایتی مجوز نمی دهیم بلکه به 
کز  کز مجوز ارائه می کنیم، البته این مرا مرا
می توانند دارای سایت هم باشند. مدیرکل 
دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان 
کید بر اینکه  وزارت ورزش و جوانان با تا
در حال حاضر تمامی پلتفرم های فعال 
کزی را  در این حوزه با دریافت مجوز مرا
تأسیس کردند تا در کنار آن فعالیت کنند، 
گفت: وزارت ورزش و جوانان در این حوزه 
پلتفرم یا سایتی ندارد و ما تنها متولی 
صدور مجوز هستیم. او همچنین اعلام 
کرد: دوم و سوم اسفندماه رویداد ملی 
صبا را برگزار خواهیم کرد؛ باتوجه به اینکه 
120 مرکز همسان گزینی در سراسر  برای 
کشور مجوز صادر کرده ایم، رویداد ملی 
صبا دومین رویدادی است که یکی از آنها 

اردیبهشت ماه برگزار شده و دومین رویداد 
آن دوم و سوم اسفندماه برگزار خواهد شد. 
کز  متقی فر ادامه داد: میزبان تمام این مرا
با هدف هم افزایی و شبکه سازی و تجربه 
نگاری در حوزه همسان گزینی هستیم زیرا 
کشور در  مدل های متفاوتی در سراسر 
حوزه همسان گزینی در حال انجام است. 
تجربه نگاری در این حوزه کمک می کند تا 
کز افزایش پیدا کند،  درصد موفقیت این مرا
کز  علاوه بر این نیز حمایت هایی از این مرا
داریم زیرا یکی از مهم ترین مسئله های 
گزینه مناسب برای  کردن  ازدواج، پیدا 

ازدواج است. 
توسعه  و  برنامه ریزی  دفتر  مدیرکل 
مهم ترین  گفت:  جوانان  اجتماعی 
کز ترسیم  شاخص هایی که برای این مرا
می کنیم بحث اطمینان، امانت داری و 
شاخص های آموزش و مشاوره پیش از 
کز ما صرفا با  ازدواج است. به عبارتی مرا
مراجعه، کسی را معرفی نمی کنند. در این 
کز مشاوره و آموزش بسیار پررنگ است  مرا
و آنجا معیارهای انتخاب را به جوانان 
آموزش می دهند و در نهایت باتوجه به 
خصیصه ها و شخصیتی که وجود دارد، 
روانشناسی صورت می گیرد و فرد همسان 
گر دو طرف این  به آنها معرفی می شود و ا
شرایط را بپذیرند به یکدیگر معرفی خواهند 
شد. او در خصوص آمارهای ازدواج و طلاق 
طی ۹ ماهه سال جاری نیز بیان کرد: به 
صورت کلی در ۹ ماهه امسال نسبت به 
سال گذشته در ازدواج کاهش نامحسوسی 
داشتیم و در آمار طلاق نیز رشدی وجود 

نداشته است. 

نتایج یک پژوهش در خصوص افزایش 
میزان بیماری های روانی در کلانشهر ها 
بیماری روانی در پایتخت بیشتر است

افزایش میزان بیماری های روانی در 
تهران و کلانشهر ها موجب نگرانی برای 
شهروندان و کادر درمان است. از یک سو 
بخشی از جامعه نسبت به اختلالات خود 
آشنا نیست و از سوی دیگر برای درمان 
نیز هزینه های گزاف، اجازه درمان کامل 
را نمی دهد. وحید شریعت، روانپزشک، 
درباره افزایش میزان بیماری های روانی 
در کلانشهر ها به »انتخاب« گفت: ما به 
صورت دقیق آماری نداریم اما مطالعه ای 
که به آن اشاره می کنیم؛ مطالعه ایست 
که در تهران انجام شده و نسبت به دیگر 
شهر ها، بیماری روانی در تهران بیشتر 
37 درصد است. بنابراین به  و حدود 
کلانشهر ها هم  گر در دیگر  نظر می آید ا
چنین مطالعه ای انجام شود این نتیجه 
را داشته باشد. ممکن است یکی از دلایل 
آن استرس بالا برای زندگی در کلانشهر ها 
باشد. معمولاً فشار مالی در این شهر ها 
اجتماعی  آسیب های  و  است  بیشتر 
بیشتر است؛ حاشیه نشینی هم بیشتر 
است. وقتی حاشیه نشینی داشته باشیم 
عوارض اجتماعی بسیار داریم، بنابراین 
لات بیشتری هم  که اختلا ممکن است 
داشته باشند. او در ادامه درباره انواع 
اختلالات در این شهر ها بیان کرد: احتمالاً 
و  حاد  افسردگی  مانند  اختلال هایی 
استرس بیشتر است. تا حدودی مصرف 
لات مرتبط با آن هم  مواد مخدر و اختلا
دخیل هستند. آن چیزی که ما بیشتر در 

لات مربوط  بالین می بینیم معمولاً اختلا
که  افسردگی هایی  است.  افسردگی  به 
علائم استرسی هم دارند و در برخی موارد 
افکار خودکشی هم به آن نزدیک است. و 
افزود: در آمار های کلی معمولاً اختلالات 
روانپزشکی در خانم ها بیشتر است. در 
مورد افسردگی شاید دو برابر نسبت به 
کودکان هم ما  آقایان بیشتر باشد. در 
نمونه هایی داریم اما خوشبختانه فراوانی 
لات کمتر است. عمدتاً  این نوع از اختلا
بیماری های مربوط به رشد در آن ها دیده 
کمبود  می شود؛ از جمله بیش فعالی و 
لات یادگیری و نافرمانی که  تمرکز و اختلا
نوع بیماری آن متفاوت با افسردگی است. 
تخت های  کمبود  با  رابطه  در  او 
بیمارستانی برای بیماران روانی اظهار 
داشت: ما کمبود تخت در حوزه بیماران 
کشور  روانی داریم؛ مجموع تخت های 
روانی نیست.  بیماران  نیاز  پاسخگوی 
عمده درمان های روانپزشکی به صورت 
سرپایی صورت می گیرد و بستری فقط 
کوچکی از درمان است. مشکل  بخش 
اصلی بحث تعرفه ها و خدماتی است که 
کز دولتی و خصوصی می توانند ارائه  مرا
کز خصوصی مشکل پوشش  دهند. مرا
کز خصوصی  بیمه ای دارند و عمده مرا
علاقه ای به قرارداد با بیمه ندارند و با 
قانون بیمه تعطیل می شوند. روانپزشکی 
گران  کار ها  در ایران نسبت به خیلی از 
نیست و عمدتاً با ویزیت عادی درمان 
می شود که ارزان است اما روان درمانی 
مقداری گران تر است چون باید هفتگی 

هم انجام شود. 

وزارت ورزش و جوانان از عدم رشد طلاق خبر داد

کز همسرگزینی صادر شد مجوز مرا
کنش نشان داد وزیر علوم نسبت به افزایش هزینه ثبت نام کنکور وا

سازمان سنجش مخارج خود را   از آزمون ها تامین می کند!

یک کارشناس مسکن: به طور حتم در اسفندماه قیمت خانه با 

افزایش ملموسی مواجه می شود


